

RFSO 1000191795 – 1000191766

Question 17:

With respect to section 4.1.1.4, it says that ‘experience gained during formal education shall not be considered work experience’. Can you please confirm whether experience gained in a higher education capacity (e.g., PhD work or research work for an educational organization) will be considered eligible? We have partnered with a climate change adaptation professor and would like to confirm that her expertise will be valued.

Answer 17:

In accordance with section 4.1.1.4, experienced gained during formal education (e.g., PhD work or research work for an educational organization) will not be considered eligible.

Question 18:

Following up on the response to Question #10, can you confirm that colour PDFs of client reference forms (printed and submitted in hard copy with the request) will also be accepted from non-First Nation clients?

Answer 18:

Yes, colour PDFs of client reference forms from non-First Nation clients (printed and submitted in hard copy) will be accepted.

Question 19:

Following up on the response to Questions 2A and 2B, specifically your response “if the subcontractor is forming a joint venture with the prime contractor, the combined summaries of projects will be considered as the bidder’s experience.” Can you please confirm that a partnership between one business and its sub-contractor will be considered a ‘joint venture’? Specifically, if it is an ordinary partnership where two parties are coming together to collaborate on a project, but are not creating a new legal entity nor Limited Partnership in the legal sense.

Answer 19:

Yes, a partnership between one business and its sub-contractor will be considered as the bidder’s experience. A new legal entity does not have to be formed as a result of two companies collaborating on a project.

Question 20:

Finally, looking for clarity with respect to M2 (2.2 c), “that the project summary must demonstrate the provision of these services for a Federal Government client.” Can you please clarify what is meant by ‘these services’? Is it the provision of strategic and advisory services, or is it the more specific work mentioned in 2.2 such as climate change studies?

Answer 20:

M2, section 2.2c (p.17), refers to the provision of strategic and advisory services related to a) and b) (p. 16-17) for a Federal Government client.

DOC 1000191795 - 1000191766

Question 17:

En ce qui concerne la section 4.1.1.4, il est indiqué que « l’expérience acquise au cours des études ne sera pas considérée comme de l’expérience professionnelle ». Pouvez-vous confirmer si l’expérience acquise dans le cadre d’études supérieures (un travail de doctorat ou un travail de recherche pour un organisme éducatif) sera considérée comme éligible? Nous avons établi un partenariat avec un professeur en adaptation aux changements climatiques et nous souhaitons confirmer que son expertise sera acceptée.

Réponse 17:

Conformément à la section 4.1.1.4, l’expérience acquise dans le cadre d’études supérieures (par exemple, un travail de doctorat ou un travail de recherche pour une organisation éducative) ne sera pas considérée comme éligible.

Question 18:

Suite à la réponse de la question no. 10, pouvez-vous confirmer que les documents PDF en couleur (imprimés et soumis en copie papier avec la demande) seront également acceptés des clients non-autochtones?

Réponse 18:

Oui, les documents PDF en couleur des formulaires de référence des clients non-autochtones (imprimés et soumis en copie papier avec la demande) seront acceptés.

Question 19:

Suite à la réponse aux questions 2A et 2B, plus précisément votre réponse: « si le sous-traitant forme une coentreprise avec l’entrepreneur principal, les résumés combinés des projets seront considérés comme l’expérience du soumissionnaire ». Pouvez-vous confirmer qu’un partenariat entre une entreprise et son sous-traitant

seront considérés comme une « coentreprise»? Plus précisément, s'il s'agit d'un partenariat ordinaire où des parties se réunissent pour collaborer sur un projet, mais ne créent pas une nouvelle entité juridique, ni une société en commandite au sens juridique.

Réponse 19:

Oui, un partenariat entre une entreprise et son sous-traitant sera considéré comme l'expérience du fournisseur. Une nouvelle entité légale ne doit pas nécessairement être formée à la suite d'une collaboration entre deux compagnies sur un projet.

Question 20:

Enfin, nous voulons avoir plus de clarté concernant M2 (2.2 c), « que le résumé de projet doit démontrer la prestation de services pour un client du gouvernement fédéral ». Pouvez-vous clarifier ce que l'on entend par « c'est service »? S'agit-il de la prestation de service stratégique en matière de programme et de politiques, ou s'agit-il plus spécifiquement du travail mentionné à la section 2.2 tel que les études relatives aux changements climatiques?

Réponse 20:

M2, section 2.2c (p.17-18), se réfère à la prestation de service de consultation stratégique en matière de programmes et de politiques liés aux points a) et b) (p.17-18) pour un client du gouvernement fédéral.